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w styczniu
 01.01. – mieszkańcy Gminy Czerwieńsk powitali Nowy Rok 

2022.
 04.01. – Burmistrz Piotr Iwanus spotkał się z Komendantem 

Miejskim Policji w Zielonej Górze młodszym inspektorem Ma-
ciejem Sipkiem.
 11.01. – Gmina Czerwieńsk zajęła I miejsce w konkursie „Ro-

snąca Odporność” i otrzymała nagrodę w wysokości 1 miliona 
złotych. W okresie od 1 sierpnia do 31 października 2021 r. na 
terenie naszej gminy odnotowano najwyższy poziom zaszczepienia 
mieszkańców w całym Powiecie Zielonogórskim. Tym samym 
Gmina odniosła zwycięstwo i zdobyła główną nagrodę w konkursie 
„Rosnąca Odporność”. Wygrane środki, zgodnie z regulaminem 
konkursu, zostaną przeznaczone na cele związane ze zwalczaniem 
epidemii, zapobieganiem jej rozprzestrzeniania, profilaktyką oraz 
zwalczaniem jej skutków – w tym społeczno-gospodarczych.
 12.01. – obradowała Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Czer-

wieńsku. Przedmiotem obrad komisji było min.: przygotowanie 
sprawozdania z działalności komisji za 2021 r.; sprawy bieżące.
 12.01. – Burmistrz Piotr Iwanus spotkał się z wykonawcą 

i inspektorem nadzoru w sprawie ścieżki rowerowej w Leśniowie 
Wielkim oraz ul. Sportowej w Płotach.
 13.01. – obradowała Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przedmiotem obrad komisji było min.: rozpatrzenie skargi, wg 
uchwały nr 0007.256.2021 Rady Miejskiej w Czerwieńsku z dnia 
29.12.2021 r.; sporządzenie sprawozdania z działalności komisji 
za rok 2021; sprawy bieżące.
 17.01. – w szkołach rozpoczęły się ferie zimowe.
 20.01. – obradowała Komisja Budżetu i Finansów. Przedmiotem 

obrad komisji było min.: sprawozdanie z pracy komisji za 2021 r.; 
wypracowanie opinii do projektów uchwał wg zakresu działania 
komisji; rozpatrzenie projektów uchwał przedłożonych Radzie; 
sprawy bieżące.
 21.01. – w czerwieńskim ratuszu Burmistrz Piotr Iwanus spo-

tkał się z sołtysami. Tematem spotkania była realizacja funduszu 
sołeckiego w 2022 r., a w szczególności: utrzymanie terenów 
zielonych, integracja społeczna i organizacja spotkań integracyj-
nych, współpraca w zakresie realizacji zadań kulturalnych z Miej-
sko-Gminnym Ośrodkiem Kultury w Czerwieńsku, gospodarka 
majątkiem i odpowiedzialność za powierzone składniki majątku. 
Spotkanie było również okazją do omówienia planowanej w 2022 
roku współpracy transgranicznej, organizacji Dożynek Gminnych 
i Dni Czerwieńska.
 24.01. – ukazało się obwieszczenie Miejskiej Komisji Wybor-

czej w Czerwieńsku w sprawie obsadzenia mandatu radnego 
w wyborach do Rady Miejskiej w Czerwieńsku w okręgu 
wyborczym nr 11 (obejmującym miejscowość Laski). Ponieważ 
Miejska Komisja Wyborcza zarejestrowała tylko jednego kan-
dydata na radnego, zgodnie z kodeksem wyborczym nie musiała 
przeprowadzać wyborów. Tym samym radną została Magdalena 
Waśkowiak-Bogdanowicz z KWW Forum Samorządowe.
 26.01. – obradowała Komisja Infrastruktury Technicznej, Rol-

nictwa i Ochrony Środowiska. Przedmiotem obrad komisji było 
min.: informacja nt. publicznego transportu zbiorowego w Gminie 
Czerwieńsk w 2020 r. ze szczególnym uwzględnieniem wprowadzo-
nych zmian w rozkładach jazdy, ponoszonych kosztów oraz działań 
zmierzających do poprawy funkcjonowania systemu; sprawy bieżące.
 26.01. – w związku z ogłoszeniem drugiego etapu modernizacji 

linii kolejowej nr 358 na odcinku Zbąszynek – Czerwieńsk, PKP 
Polskie Linie Kolejowe S.A. udostępniły listę ofert, które spły-
nęły na opracowanie dokumentacji projektowej i realizację robót 

budowlanych w formule „Projektuj i Buduj”. Ofertę o najwyższej 
wartości przedstawiło przedsiębiorstwo INTOP WARSZAWA 
Sp. z o.o. – 61 902 663,54 PLN netto, natomiast najtańszą ofertę 
nadesłało przedsiębiorstwo Infra SILESIA S.A – 25 640 164,13 
PLN netto i to ono najpewniej będzie realizowało tę inwestycję. 
Niestety prace przy rewitalizacji całej linii nr 358 Zbąszynek-
-Gubin ciągną się już od września 2019 r., a główny inwestor 
wciąż nie jest w stanie podać ostatecznej daty przywrócenia 
ruchu na remontowanych odcinkach. Stanowi to poważne 
utrudnienie dla podróżujących, którzy muszą już trzeci rok korzy-
stać z komunikacji zastępczej. Inwestycja ta nie ma szczęścia do 
wyłonionych wykonawców. Pierwszy z nich nie zdołał dotrzymać 
przyjętego harmonogramu robót ze względu na przeciągające się 
remonty i opóźnienia w oddaniu torowisk. Przez to, pierwotny 
termin przywrócenia ruchu na odcinku Zbąszynek-Czerwieńsk 
- wyznaczony na 30 listopada 2020 r. nie został osiągnięty. 
Wykonawca ostatecznie zrezygnował z dalszego prowadzenia 
robót. Zostały one wznowione na początku czerwca 2021 r. Ter-
min zakończenia prac nadal jednak nie jest znany. Dodatkowym, 
poważnym problemem z oddaniem odcinka do użytkowania, są 
notoryczne kradzieże sieci trakcyjnej. Niestety, żadnej ze służb 
nie udało się jeszcze nikogo złapać na gorącym uczynku. Pro-
wadzone inwestycje sprawią, że podróż między Zbąszynkiem, 
a Czerwieńskiem będzie szybsza i bardziej komfortowa. Prędkość 
zostanie podniesiona nawet o 20km/h. W Sulechowie, Babimoście 
i Czerwieńsku zostaną zmodernizowane perony, a zabytkowa wiata 
peronowa w Sulechowie dodatkowo odrestaurowana. Planuje się, 
że zastępcza komunikacja autobusowa będzie funkcjonowała aż 
do zakończenia robót budowlano-montażowych wymagających 
zamknięć torowych.  Prace warte ok. 106 mln zł finansowane są 
z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Lubuskie-
go, Funduszu Kolejowego i budżetu spółki. 
 28.01. – w Sulechowie odbyło się Walne Zgromadzenie Członków 

Stowarzyszenia Lubuskie Trójmiasto. W zgromadzeniu uczestniczył 
Burmistrz Piotr Iwanus.
 28.01. – jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej rozpoczęły rozda-

wanie maseczek medycznych dla mieszkańców Gminy Czerwieńsk.
 29.01. – na terenie Skansenu Fortyfikacyjnego Czerwieńsk 

odbyła się impreza plenerowa z okazji 77. rocznicy Przełamania 
Linii Odry.
 30.01. – odbył się 30. Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej 

Pomocy. Działający w Czerwieńsku sztab #2839, którego szefem 
jest Dominik Brzezicki, po raz kolejny pobił rekord w prowadzo-
nej przez siebie zbiórce pieniędzy. Na dzień oddania do składu 
niniejszego numeru naszej gazety, na ich koncie znajdowała się 
kwota 109 985,33 zł.
 31.01. – obradowała Komisja Infrastruktury Społecznej 

i Porządku Publicznego. Przedmiotem obrad komisji było min.: 
opracowanie sprawozdania z działalności komisji za 2021 r.; in-
formacja dotycząca funkcjonowania Dziennego Domu Senior Plus 
w gminie ( w tym: opłaty ponoszone przez seniorów, rodzaje zajęć, 
promocja, ogólne koszty funkcjonowania poniesione w 2021 r., 
dofinansowanie zewnętrzne); sprawy bieżące.
 31.01. – w Czerwieńsku odbyło się posiedzenie Zarządu Zie-

lonogórskiego Związku Powiatowo-Gminnego. W posiedzeniu 
uczestniczył Burmistrz Piotr Iwanus.
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Co słychać 
panie burmistrzu?

Andrzej Sibilski:  Panie burmistrzu 
za nami pierwszy miesiąc nowego roku. 
Sporo kontrowersji wzbudzają problemy 
związane z realizacją w życie tzw. Pol-
skiego Ładu. Zamieszanie wokół jego 
wprowadzania w życie na początku tego 
roku wielu z nas skutecznie uderzyło po 
kieszeni i to nie tylko z powodu inflacji 
i kosztów utrzymania. Wielu moich 
znajomych nauczycieli ze zdumieniem 
przyglądało się styczniowym przelewom 
ich pensji. Jaki wpływ na działalność 
samorządu ma ta sytuacja?

Piotr Iwanus: Rzeczywiście start  
tego projektu jest niefortunny. Ilość 
błędów, niedociągnięć prawnych i skala 
poprawek, jakie rząd musi wprowadzić  
do systemu spędza sen z powiek nie tylko 
księgowym, którzy muszą zgodnie z obo-
wiązującymi regulacjami prawnymi jakoś 
to ogarnąć, ale sporo krwi napsuło to tym, 
którzy w styczniu odebrali pensje mniej-
sze o kilkaset złotych – u nas dotknęło 
to grupę 37 nauczycieli. Na szczęście 
ten fatalny w odbiorze społecznym błąd 
został już naprawiony i wraz z wypłatami 
na przełomie stycznia i lutego te pieniądze 
powróciły do nauczycieli.

Jak na razie to zamieszanie prawne nie 
ma jeszcze bezpośredniego wpływu funk-
cjonowanie samorządu, ale zobaczymy co 
się wydarzy jeszcze w trakcie roku. Bar-
dziej dotkliwym problemem dla realizacji 
zadań planowanych w związku ze środka-
mi przyznanymi nam w ramach Polskiego 
Ładu jest inflacja i gwałtowny wzrost cen. 
Podam konkretny przykład – realizacja 
planowanej modernizacji ul. Klonowej 
i Bocznej. Wartość kosztorysowa wynosi-
ła 1mln 24 tys. złotych. Kiedy doszło do 
przetargu ceny tak poszybowały w górę, 
że najniższa oferowana kwota opiewała 
już na 1mln 324 tys. zł.  W ramach Pol-
skiego Ładu otrzymaliśmy na to zadanie 
dofinansowanie w wysokości 970 tys. zł. 
Aby jednak je zrealizować i skorzystać 
z dotacji musimy teraz znaleźć w budżecie 
brakujące 300 tys. zł. Nie będzie to łatwe, 
ale żeby nie stracić wspomnianej dotacji 
nie mamy wyjścia. Nie wyobrażam sobie, 
abyśmy mogli zrezygnować z tego wspar-
cia i całe zadanie zrealizować z własnych 
środków w jakiejś bliżej nie określonej 

perspektywie, bo tę modernizację tak, czy 
owak przeprowadzić musimy. Z pewnością 
konieczna będzie korekta tegorocznego 
budżetu. Na marcowej sesji Rada Miejska 
rozważy możliwe rozwiązania i podejmie 
ostateczną decyzję. 

A.S.: Trafiła do nas nagroda za zwy-
cięstwo w konkursie „Rosnąca odpor-
ność” za organizację systemu szczepień 
przeciwko COVID-19. Może by z tego 
wygranego miliona uzupełnić te braki?

P.I.: To nie jest takie proste. Budżet 
gminy zdecydowanie różni się od budżetu 
domowego każdego z nas. W budżecie 
gminy  rozporządzamy pieniędzmi, które 
przeznaczone są na cele ściśle określone 
przepisami prawa. W przypadku akurat 
tej konkretnej nagrody, to zgodnie z regu-
laminem konkursu, pieniądze mogą zostać 
przeznaczone wyłącznie na cele związane 
ze zwalczaniem epidemii, zapobieganiem 
jej rozprzestrzeniania, profilaktyką oraz 
zwalczaniem jej skutków – w tym społecz-
no-gospodarczych. Zwróciliśmy się do p. 
Wojewody o zgodę na wykorzystanie jej 
na planowany przez nas projekt stworzenia 
nowoczesnego centrum reagowania kryzy-
sowego, o którym ostatnio rozmawialiśmy 
na łamach. Tak więc brakujących pienię-
dzy poszukamy raczej gdzie indziej. 

A.S. Mówił pan o modernizacji ulicy 
Klonowej i Bocznej, ale jak ostatnio się 
pan przekonał z protestów mieszkańców 
ul. Wodnej w Płotach stan dróg gmin-
nych to wciąż problem zapalny. Jest jakiś 
perspektywiczny plan rozwiązywania 
tych problemów?

P.I.: Pewnie, że jako burmistrz chciał-
bym zaspokoić te oczekiwania miesz-
kańców i odpowiedzieć pozytywnie na 
postulaty, ale ich realizacja ograniczona 
jest możliwościami corocznego budżetu, 
a to zawsze stawia nas przed wyborem 
priorytetów. Stale szukamy możliwości 
wsparcia z różnorodnych programów 
pomocowych i gdy tylko pojawia się jaka-
kolwiek możliwość uzyskania dofinanso-
wania natychmiast podejmujemy starania, 
aby z nich skorzystać. Jeśli chodzi o ul. 
Wodną to zanim podejmiemy docelo-

wą jej modernizację, musimy najpierw 
zbudować tam sieć kanalizacyjną. Gwał-
towny wzrost cen uniemożliwił na razie 
jej budowę. Nie ma sensu robić drogi za 
ciężkie pieniądze, by później ją zniszczyć, 
budując sieć kanalizacyjną. Obecnie, aby 
ułatwić przemieszczanie się tą drogą, 
jej nawierzchnia będzie wyrównywana, 
a dziury tymczasowo niwelowane. 

A.S.: Panie burmistrzu 30 stycznia 
odbył się jubileuszowy 30. Finał Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej Pomocy. Nasz 
czerwieński sztab znów na mapie naszego 
województwa, podobnie jak w sprawie 
szczepień, stanął na podium. Zebrana 
w tym roku kwota – jak dotąd przekra-
czająca 110 tys. złotych – robi wrażenie. 
Jak pan ocenia te działania? 

P.I.: Od początku historii tego szcze-
gólnego projektu, który nazywamy Wielką 
Orkiestrą jestem jego wielkim zwolenni-
kiem – z kilku zresztą względów. Przede 
wszystkim fascynuje mnie w tym niezwy-
kłe zaangażowanie młodych ludzi, których 
Jurek Owsiak potrafił tak bardzo natchnąć 
ideą pomocy bardziej potrzebującym. 
Mimo wielkich naprawdę pieniędzy, które 
na zakup sprzętu dla różnych najbardziej 
potrzebujących i niedoinwestowanych 
działów opieki medycznej zbiera orkiestra, 
to jednak największym jej osiągnięciem 
według mnie jest wyzwolenie takiej 
powszechnej woli zaangażowania się 
w pomoc.  Myślę, że bierze się to stąd, że 
wszyscy, którzy angażujemy się w to dzieło 
mamy przekonanie, że każdy zebrany do 
puszek grosz służy nam wszystkim i że 
nic z tego nie zostanie zmarnowane, czy 
sprzeniewierzone. Nie ma w Polsce szpi-
tala, gdzie nie działałby sprzęt oznaczony 
czerwonym serduszkiem – na kardiologii, 
nefrologii, na oddziałach geriatrycznych, 
a w tym roku wspomoże leczenie wzroku. 
Dumny jestem z naszego czerwieńskiego 
sztabu, który od niemal trzydziestu lat 
organizuje to prawdziwie gorące święto 
w samym środku zimy. Bardzo im za 
to dziękuję. Niech ta orkiestra gra – jak 
zwykło się mówić - do końca świata i jeden 
dzień dłużej.

A.S. Dziękuję za rozmowę.
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Orkiestra zagrała 
po raz trzydziesty
Za nami jubileuszowy 30. Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Z powodu 
wciąż trwającej pandemii czerwieński sztab, podobnie jak przed rokiem, więk-
szość swoich działań przeniósł do sieci. Po raz kolejny padł rekord w prowadzonej 
zbiórce, a nasza lokalna społeczność pokazała, że należy do najbardziej ofiarnych 
w całym województwie.

30 Finał WOŚP w Czerwieńsku, to 
było największe wyzwanie przed jakim 
stanęliśmy odkąd szefem sztabu jest Do-
minik Brzezicki. Pogoda nas tego dnia nie 
rozpieszczała. Ze względu na bardzo silne 
podmuchy wiatru, łamiące się gałęzie drzew 
i pozrywane linie energetyczne, zastana-
wialiśmy się nawet, czy odpowiedzialnym 
będzie wypuszczenie wolontariuszy. Ru-
szyła burza mózgów, bo musieliśmy sobie 
odpowiedzieć na pytanie, czy jesteśmy 
w stanie nad tym wszystkim zapanować?!. 
Ostatecznie wolontariusze wyruszyli kwe-
stować, bo ich zapału i chęci pomagania nie 
mogliśmy już powstrzymać. 

Tak jak każdego roku, wolontariusze 
zostali wyposażeni w identyfikatory, 
puszki i serduszka. Od mBank-u otrzy-
mali woreczki sportowe, Play ufundował 
maseczki i smycze, hurtownia Unima 
uzbroiła ich w herbatniki, a Wegańskie 
Serce postanowiło im osłodzić życie we-
gańskimi czekoladami. Po wypuszczeniu 
tych wspaniałych młodych ludzi na ulice 
miasta, zaczęliśmy już poważne przy-
gotowania do przygotowania transmisji, 
która miała być prowadzona na żywo 
z zaimprowizowanego przez nas studia, 
mieszczącego się w Hali Sportowej Lu-
buszanka. Prąd znikał co chwilę, przez 
co atmosfera robiła bardzo nerwowa. 
Zadawaliśmy sobie tysiące pytań - czy 
w tych warunkach naprawdę damy radę?

Mateusz, który miał robić dla nas 
transmisję, trafił na kwarantannę. Całe 
szczęście, że Gabriel Leszczyk zdążył 
nauczyć się obsługi programu do trans-

misji telewizyjnych i mogliśmy własnymi 
siłami przystąpić do realizacji tego nagra-
nia. Kilka minut po godzinie trzynastej 
transmisja ruszyła.

Choć żałowaliśmy, że część mieszkań-
ców nie mogła nas oglądać ze względu na 
brak prądu, to świadomość, że wszystko 
zostanie zarejestrowane na naszych kana-
łach na Facebook’u i You Tube dodawała 
nam dodatkowej energii. Ruszyły także 
wszystkie, przygotowane przez nas stano-
wiska, konkursy, wystawy i akcje, które 
znajdowały się w budynku „Lubuszanki”. 
A były to min.: konkurs plastyczny 
prowadzony przez Irenę Kamińską, 
Kup Swoje Serduszko, kawiarenka 
z ciastami upieczonymi przez rodziców 
uczniów ze Szkoły Podstawowej im. Ja-
nusza Korczaka w Czerwieńsku i Zespołu 
Szkół w Czerwieńsku, stoisko kulinarne 
ze smażonymi pierogami i zapiekankami 
od Pizzerie/sklep Fenix w Czerwieńsku, 
motocykl, na którym siedział nie kto inny 
jak Jurek Owsiak, Złote Serduszko - coś 
na wzór góry grosza, wystawa – podczas 
jej zwiedzania można było liznąć histo-
rii naszego sztabu, obejrzeć plakietki, 
plakaty i puszki zgromadzone z wielu 
poprzednich finałów przez Lubomira 
Rotko i Dominika Brzezickiego. 

Ze względu na obostrzenia pande-
miczne, nie mogliśmy na miejscu przepro-
wadzić licytacji zgromadzonych przez nas 
przedmiotów, które przekazali nam liczni 
sponsorzy i ofiarodawcy. Wszystkie one 
trafiły na nasze aukcje internetowe odby-
wające się na Allegro. Nie brakowało tam 

prawdziwych rarytasów, a były to min.: 
przedmioty od fundacji WOŚP, gadżety 
motoryzacyjne, obrazy, deski do praso-
wania, fotele, i wiele innych, które można 
by wymieniać w nieskończoność. Chyba 
najbardziej oryginalną  rzeczą było lustro 
i świecznik z motywem, który kojarzył 
się nam z ekranizacji Władcy Pierścienia. 
Lista naszych darczyńców jest naprawdę 
imponująca. Z wielką radością informu-
jemy, że podczas tegorocznego finału 
wsparli nas min.: Fundacja WOŚP, Feeby.
pl, Hurtownia pościeli ŚWIT, Uni-truck 
Zielona Góra, Wegańskie Serce, INEX 
DROB, POLSET, Ręka w Lukrze Gosi, 
Bartosz Piniarski, Antoni Kreczman, 
Falubaz Zielona Góra, ARPOL, Andrzej 
Sibilski, Mercedes-Benz Grupa Wróbel 
Zielona Góra, Ford Germaz Zielona Góra, 
Kazimierz Ruszel, Centrum Wędkarskie 
Tomasz Mikołajczak, MAF Marek Ma-
ciejewski, FAST, Rorets Polska, SABA 
Zielona Góra, Kamil Balcerzak, Te-
st&Drive, Seven, PhotoDomin, Tomasz 
Browarczyk, Mirosław Piekarzewicz, 
VolksMobil, Meteroids, Nad Ranem 
Malowane, Grzegorz Furtok, ZPB Kacz-
marek Budownictwo, Denley.pl, Świ-
toń-Paczkowski Zielona Góra, BatCar, 
Karibu, TopPoint, Relax Adam Górny, 
Marta Maciejewska, MGOK Czer-
wieńsk, UNIMA, Pizzeria Fenix, Gamma 
2000, dr. Leks, Arcobaleno Czerwieńsk, 
Gaza, Brychcy jaja, Drukarnia braci 
Dadyńskich, Czyc Daniel, EMB Jack 
Wedler, Grono, Kreślarz, Automat-spec 
Kaszów, Nine Six MC Poland Zielona 
Góra, Stowarzyszenie „Trójmiasto Lu-
buskie”, Sklep Zoologiczno-Wędkarski 
Mariusza i Katarzyny Matlów z Czer-
wieńska, Marba, Irek, Centrum Kwiatowe 
Wandy, Jorge, Michał Kowalski, Hala 
Sportowa Lubuszanka, Szkoła Podstawo-
wa im. Janusza Korczaka w Czerwieńsku, 
Zespół Szkół w Czerwieńsku, Klub Zde-
cydowanych Optymistów, Zespół Szkół 
i Placówek Kształcenia Zawodowego 
w Zielonej Górze, Aikon.

Całe przedsięwzięcie nie udałoby 
się bez pokaźnego sztabu ludzi. Jak 
zwykle nie zawiedli prowadzący - Jacek 
Gębicki i Istiena „Iśka” Bogusze-
wicz-Gnatowicz, którzy opowiadali 
o historii sztabu w Czerwieńsku, oma-
wiali licytowane przedmioty, prowa-
dzili konkursy, zapowiadali kolejnych 
wykonawców i wiele innych rzeczy.  
Lubek Rotko jak zawsze niewidoczny 
na scenie czy w obiektywie kamery, ale 
był z nami i pomagał przy dźwięku oraz 
scenografii. Użyczył nam też miejsca, 
w którym mogliśmy przeprowadzić te-
goroczny Finał WOŚP.
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Nie można zapomnieć o osobach, które 
przeliczyły całą, zebraną przez naszych 
wolontariuszy gotówkę. A byli to: Dorota 
Budeń, Hanna Borowczyk, Agnieszka 
Kędzia, Małgorzata Piątkowska, Zofia 
Blandzi, Wiesława Śliwińska, Beata Per-
czyńska, Krystyna Gębicka i niezastąpio-
ny rodzynek w tym gronie Kacper Łęc.

Nad naszymi atrakcjami czuwali 
uczniowie i absolwenci ZSiPKZ w Zie-
lonej Górze: Ola Rysman, Zuzia Roma-
nowicz, Marcel Augustyniak, Maciej 
Mielniczuk, Alan Wojciechowski, Bar-
tek Dowhan, Marcelina Sielka, Bartek 
Śliwiński, Julia Wróblewska, Zuzia 
Szymańska, Zuzia Świercz, Lena Urba-
nek, Olga Suchodolska, Iga Owsińska, 
Ola Wojnowska, Patryk Antoniak, Julia 
Walkowicz, Natalia Grochola, Małgosia 
Walkowicz, Błażej Błaszczak oraz panie 
Aurelia Leszczyk i Żywia Rafa.

W studio nie mogło zabraknąć na-
szych przysłowiowych „Aniołów Stró-
żów” czyli: Poli Simbierowicz, która 
dbała o to abyśmy mieli informacje o ak-
tualnościach i Waszych komentarzach; 
Wiktorii Bryczkowskiej czuwającej nad 
naszym Allegro i kwotami z poszczegól-
nych źródeł; Patryka Antoniaka czuwa-
jącego nad grafikami do naszej transmisji 
i pomagającemu wspierającego realiza-
tora transmisji – Gabriela Leszczyka.  
Muszę podziękować naszym wspaniałym 
fotografom, którzy uwiecznili wszystko, 
co działo się w naszym sztabie przez 
cały dzień 30. Finału: Piotrowi Leśni-
kowi, Ryszardowi Paprzyckiemu, Julii 
Wróblewskiej, Zuzannie Szymańskiej, 
Lenie Urbanek, Idze Owsińskiej, Oldze 
Suchodolskiej i Adeli Kaczmarek. 

Czymże byłby nasz finał, bez wspa-
niałych artystów. W prowadzonej przez 
nas transmisji mogliście zobaczyć i wy-
słuchać: Nastki z Miejsko-Gminnego 
Ośrodka Kultury w Czerwieńsku, Lidkę 
Węclewicz, formacje prowadzone przez 
Piotra Paderewskiego tj. Cantilenę, Su-
per Babki z Dziennego Domu Senior+ 
w Czerwieńsku, Sześciopak oraz Zu-
zannę Paprzycką, Mega Dance, Flejwę, 
Roksanę Czerniec, Kornelię Szczurko, 
Marlenę Głosińską, Studio Tańca Street 
Dance, Winetu, Atawizm i gwiazdę na-
szego 30. Finału zespół Meteroids.

Poza występami, w studio mieliśmy 
okazję gościć Bartka Śliwińskiego, 
który na swoim koncie ma już wiele lat 
kwestowania jako wolontariusz. 

Nasza impreza nie mogła również 
się obejść bez strażaków z OSP w Czer-
wieńsku, którzy zaprezentowali nam wy-
posażenie i możliwości swojego nowego 
wozu bojowego. 

Niestety w tym roku nie zabły-
sło na niebie światełko do nieba. Ze 
względu na bardzo silny wiatr zre-
zygnowaliśmy z tego pokazu w oba-
wie o możliwość zaprószenia ognia. 
Ten rok na pewno był ciężki przez liczne 
obostrzenia. Przygotowała go garstka ludzi 
i tak zdziesiątkowana Covidem. Ciężko 
było nawet rozdzielić wszystkie zadania. 
Ale daliśmy radę w myśl hasła: Gramy do 
końca świata i jeden dzień dłużej!

Ciekawym przedsięwzięciem, które 
towarzyszyło naszemu czerwieńskiemu 
finałowi WOŚP na terenie Skansenu For-
tyfikacyjnego Czerwieńsk, była akcja 
dyplomowa przygotowana przez grupę 
operatorów skupioną przy Akademickim 
Klubie Krótkofalarskim SP3PGX oraz 
przyjaciół radiooperatorów. To niezwykli 
ludzie z wielką pasją, ciekawą inicjatywą 
i pomysłem. Dziękujemy Maciejowi 
Hajnosowi za połączenie naszego sztabu 
z tak wspaniałym, innowacyjnym wyda-
rzeniem. 

Niezmiernie ubolewamy, że ze wzglę-
du na ekstremalnie trudne warunki 
pogodowe, które miały miejsce w dniu 
tegorocznego finału, nie mógł się odbyć 
Rajd 4x4 DreamTeam i MudSquad 
- jedna z najważniejszym imprez towa-
rzyszących naszego 30. Finału WOŚP. 
Kierowcy nie mogli wyjechać na trasę, 
gdyż odmówiono im zabezpieczenia 
medycznego. W obawie o swoje życie 
i zdrowie przełożyli imprezę na 12 lute-
go, ale i tak przekazali na rzecz naszego 
sztabu całą zawartość swojej eSkarbonki 
czyli 26 000 zł i puszki, do której Adam 
Malerowicz, główny organizator tego 
przedsięwzięcia, zdążył zebrać 1820 zł.

Dziękujemy również wszystkim, 
którzy pomogli nam to wydarzenie przy-
gotować pod względem zabezpieczenia 
technicznego. Nie jesteśmy dziś w sta-
nie wymienić wszystkich nazwisk, ale 
chylimy czoła: Piotrowi Śliwińskiemu 
i jego braciom, Hubertowi Świerczyń-
skiemu, Natanielowi Leszczykowi, 
Pawłowi Bazylewiczowi i wszystkim 

wolontariuszom, za ich serce, ofiarność 
i chęć pomocy.

Gratulujemy wszystkim zwy-
cięzcom konkursów, które odbywa-
ły się podczas tegorocznego Finału.  
Dominik chciały szczególne słowa po-
dziękowania skierować pod adresem 
firmy SEVEN. To dzięki wielkiej życzli-
wości i wyrozumiałości jej szefów, mógł 
się tak dalece zaangażować w organizację 
tego Finału. Jesteście wielcy, zawsze 
można na Was liczyć, macie gorące serca 
i gracie z nami już od wielu lat. Dzięku-
jemy za wszystko!

Na zakończenie transmisji Dominik 
Brzezicki, łamiącym się głosem i ze 
łzami w oczach oznajmił, że był to już 
jego ostatni finał. Planuje zrezygno-
wać z funkcji Szefa Sztabu WOŚP 
w Czerwieńsku ze względu na problemy 
zdrowotne, które uniemożliwiają mu 
udźwignięcie tak wielu zadań. Dominik 
sam obsługuje wszystkie aukcje na Alle-
gro, zajmuje się pakowaniem i wysyłkom 
zlicytowanych przedmiotów. Jak twierdzi, 
jest to o wiele za dużo dla jednej osoby, 
bo zabiera to mu cały wolny czas i nie 
pozwala na żadne inne aktywności. Ma 
ogromną nadzieję, że w naszym środo-
wisku znajdzie się jego następca, któremu 
już dziś deklaruje pełną pomoc i wsparcie 
w organizacji kolejnych Finałów WOŚP. 
Bo Orkiestra musi grać dalej, a tej niezwy-
kłej atmosfery i mobilizacji całej naszej 
lokalnej społeczności, którą przy okazji 
wszystkich poprzednich Finałów WOŚP 
udało się nam w Czerwieńsku wzniecić, 
nie można zaprzepaścić i utracić. 

Na dzień oddania do składu niniejsze-
go numeru naszej gazety, na koncie czer-
wieńskiego sztabu znajdowała się kwota 
109 985,33 zł. Wciąż trwają aukcje na 
https://allegro.pl/uzytkownik/Sztab2839 . 
Mamy nadzieję, że zwycięzcy wszystkich 
akcji je opłacą i podana przez nas kwota 
będzie tą ostateczną.

Jacek Gębicki
Dominik Brzezicki

Szef Sztabu WOŚP #2839 w Czerwieńsku
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Biblioteki zapraszają...

O K I E M  R E P O R T E R A

Szanowni Czytelnicy Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna w Czerwieńsku zaprasza 
do zapoznania się z nowościami wydawniczymi, które dostępne są do wypożyczenia 
od poniedziałku do piątku w godzinach od 10 do 18. Można zamawiać je również 
telefonicznie pod numerem 68 321 90 46.

Spośród wielu z nich, warto zwrócić 
uwagę, szczególnie, na dwie publikacje. 
Pierwsza książka autorstwa Przemysława 
Piotrowskiego pt. „Piętno”, której losy 
głównego bohatera warszawskiego policjan-
ta osadzone zostały na niwie kryminalnej 
przede wszystkim w Nietkowie i pobliskiej 
Zielonej Górze. Dalsze jego perypetie uka-
zano w poniższych pozycjach, tj. „Sfora”, 
Cherub” oraz „Zaraza”. Następną, choć 
zgoła odmienną, bo romansową publikacją, 
jest książka, znanej w lokalnej społeczności 
Marty Maciejewskiej, zatytułowana „Sekret 
bodyguarda”, jak również jej kontynuacja 
w postaci „Ucieczki bodyguarda”. Autorka 
wprowadza odbiorcę w intrygujący świat 
pełen niebezpieczeństw, namiętności za-
możnych postaci skrywających niejedną 
tajemnicę odkrywaną na kolejnych stronach 
jej książek. Osoby z kolei poszukujące wia-
domości przydatnych w celach edukacyjnych 
zapraszamy do skorzystania na miejscu 
w książnicy z „Academiki”. Pod tym termi-
nem rozumiemy darmowe zbiory cyfrowe 
Biblioteki Narodowej w Warszawie w formie 
m.in. książek bądź czasopism naukowych. 

I dla dzieci w wieku przedszkolnym 
(3-6 lat) biblioteka posiada ciekawą ofer-
tę. Kolejny rok bierzemy udział w ogólno-
polskiej kampanii Instytutu Książki „Mała 
Książka Wielki Człowiek”. 

Co należy zrobić, aby dołączyć do akcji? 
Wystarczy z dzieckiem odwiedzić gminne 
biblioteki, po czym wyrazić chęć udziału 

Kolejowy mural
Przy posesji 11-12 na ulicy Kolejowej w Czerwieńsku 

powstał efektowny mural z grafiką przedstawiającą parową 
ciuchcię, ciągnącą starodawny skład wagonów. Mural wraz z 
anturażem w postaci autentycznego fragmentu toru i kolejowej 
latarni robi wrażenie niczym fragment Panoramy Racławickiej. 
Brawa dla pomysłodawców i autorów !  

Zakręt grozy
Prawdziwym zakrętem – może nie śmierci, ale grozy na pewno, 

jest zakręt przy wjeździe do Czerwieńska tuż przy zalewie. Co roku, 
gdy tylko zaczną się pierwsze mrozy panująca tu szklanka powoduje, 
że samochody regularnie albo lądują w rowach, albo się zderzają. W 
tym roku już niejeden z nich zatrzymał się na barierkach ogranicza-
jących wjazd na ścieżkę rowerową. Ten znak z ograniczeniem pręd-
kości (do 40 km/godz.) trzeba zdecydowanie traktować poważnie.

HARMONOGRAM FUNKCJONOWANIA GMINNYCH BIBLIOTEK 
CZERWIEŃSK (tel. 68 321 90 46, e-mail: mgbp@czerwiensk.pl)
poniedziałek - piątek 10:00-18:00

LEŚNIÓW WIELKI – wtorek, czwartek 12:00-17:00

NIETKOWICE – wtorek 12:30-18:30; środa, czwartek 12:30-15:30

NIETKÓW – wtorek, środa 15:00-19:00; piątek 9:00-13:00

PŁOTY – poniedziałek - czwartek 12:00-17:00

Uczestnicy projektu „Mała Książka Wielki Człowiek” Kuba Zgodziński oraz Nikola  
i Wiktoria Prejs

i cieszyć się z tego, co niosą na swych kartach 
książki. Przy okazji dzieci otrzymują własną 
Kartę Czytelnika, na którą zbierają koloro-
we naklejki oraz wyprawkę, w skład której 

wchodzi książka „Pierwsze czytanki dla…” 
dostosowana pod względem formy i treści do 
potrzeb przedszkolaka. Dla rodziców z kolei 
przeznaczona jest broszura pt. „Książką 
połączeni, czyli przedszkolak idzie do bi-
blioteki”, która przypomni o nieocenionej 
roli czytania w rozwoju ich dziecka, a także 
o rozmaitych korzyściach wynikających 
z częstego odwiedzania biblioteki. Gorąco 
Państwa zapraszamy do książnic.

Patrycja Tietz-Piotrowicz MGBP, 
Daniel Koteluk MGBP
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Co słychać w Leśniowskiej szkole...
Za nami Nowy Rok, styczeń i zasłużone ferie...

Mamy za sobą podsumowania i bi-
lanse i choć pandemia wciąż daje się we 
znaki stając na drodze wielu naszym pla-
nom i zamiarom, nie dajemy się i chętnie 
podejmujemy kolejne wyzwania.

Grupa uczniów z klasy ósmej Szkoły 
Podstawowej w Leśniowie Wielkim pod 
okiem pana Przemysława Grzesińskiego 
wzięła udział w konkursie profilaktycz-
nym ogłoszonym przez Zespół Interdy-
scyplinarny w Czerwieńsku. Konkurs pod 
hasłem „Kierunek- rodzina bez przemo-
cy” dotyczył profilaktyki przeciwdziała-
nia przemocy w rodzinie i miał na celu:
• budowanie w świadomości społecznej 
wizerunku rodziny bez przemocy,
• pogłębienie świadomości dzieci i mło-
dzieży na temat przyczyn i skutków 
przemocy w rodzinie,
• propagowanie prawidłowych wzorców 
rodzicielskich.

Film nagrany przez naszych uczniów 
otrzymał pierwszą nagrodę! Gratulujemy 
sukcesu i życzymy kolejnych wspaniałych 
przedsięwzięć! :-)

Również pomyślnie dla zakończyły 
się w naszej szkole konkursy z języka 
angielskiego prowadzone przez panią 
Annę Kijewicz. Ogromnym powodzeniem 
i cieszącymi oko wynikami pracy okazał się 
konkurs kulinarny pt: „A matter of taste”, 
w którym to uczniowie tworzyli prezentacje 
multimedialne i filmy zawierające przepisy 
kulinarne na ich ulubione potrawy- oczy-
wiście wszystko w języku angielskim. 
Pierwsze miejsce zdobyła Hanna Lisowska 
z klasy ósmej, drugie - Nadia Frączak, 
uczennica klasy szóstej, natomiast trzecie 
- Alan Szklarski z klasy piątej. 

Gratulacje!

Chętni uczniowie brali również udział 
w międzynarodowym konkursie pt: 
„Women in space” organizowanym przez 
ESA, a także w ogólnopolskim konkur-
sie czytelniczym z języka angielskiego. 
Wszystkim uczestnikom gratulujemy 
i czekamy na dalsze wspaniałe wyniki!

W styczniu wielu z nas z rozrzewnie-
niem wracało pamięcią do miłego czasu 
Świąt Bożego Narodzenia, dlatego też 
grupa uczniów uczęszczających na zajęcia 

z kółka muzycznego prowadzonego przez 
panią Patrycję Frączak przygotowała cykl 
kolęd i piosenek o tematyce świątecznej. 
Miały one być zaprezentowane podczas pla-
nowanego Jarmarku Bożonarodzeniowego 
i Jasełek odbywających się rokrocznie w na-
szej szkole, jednak odwołanych w związku 
z sytuacją pandemiczną. W związku z tym, 
artyści zaprezentowali się na szkolnym 
Facebooku zachęcając do wspólnego kolę-
dowania i umilając wszystkim zimowy czas. 
Dziękujemy Pani Patrycji i wspaniałym 
artystom za piękną inicjatywę.
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SZKOLNE ECHO 
czerwieńskiej podstawówki

NASZE PEREŁKI
Skromna, o filigranowej posturze, niknąca wśród uczniów na szkolnym korytarzu, 
a jednak wielka – nasza Pani Bożenka. 

(…) Cudze chwalicie, swego nie znacie (…).
/Stanisław Jachowicz/

ŚPIEWAJĄCA MUZA
Każde muzyczne przedsięwzięcie, 

w którym „macza palce” zamienia się 
w sukces. Okna pracowni muzycznej wy-
chodzą na ulicę, dlatego przechodząc obok 
szkoły, można usłyszeć dźwięki pianina, 
fletów czy głos porywający uczniów do 
śpiewu. W czasach pandemii, kiedy to na-
uczyciele biegają z klasy do klasy – często 
widzę jak niestrudzenie dźwiga organy, aby 
„zanieść” uczniom nutki, które rozgrzewają 
serce. Jak widać – nie ma dla Niej rzeczy 
niemożliwych. I pewnie dlatego nie zawa-
hała się stanąć do muzycznej rywalizacji 
popularnego programu THE VOICE 
SENIOR.  BOŻENA WESOŁOWSKA 
– bo o Niej dzisiaj piszę – jest absolwentką 
Wyższej Szkoły Pedagogicznej im. Tade-
usza Kotarbińskiego w Zielonej Górze, na 
kierunku wychowanie muzyczne. Po stu-
diach podjęła pracę w naszej szkole w Czer-
wieńsku, gdzie obecnie jest nauczycielem 
muzyki i plastyki. W latach 2010-2017, 
była także nauczycielem muzyki w Gim-
nazjum Nr 6 w Zielonej Górze. W czasie 
studiów współpracowała jako wokalistka 
z zespołami prowadzonymi przez Jerzego 
Szymaniuka: Big-Bandem Novita, Big-
-Bandem Mrowisko (działającym przy zie-
lonogórskim WSP), a następnie z zespołem 

Old Friends Orchestra. Jest założycielką 
chóru młodzieżowego Gaudeamus przy 
MGOK w Czerwieńsku, chórzystką chóru 
Polirytmia przy Domu Harcerza w Zie-
lonej Górze. W trosce o rozwój kultury 
wśród dzieci i młodzieży kontynuowała 
prowadzenie chóru Bel Canto. Przystąpiła 
do Ogólnopolskiego Programu ,,Śpiewająca 
Polska” odnosząc liczne sukcesy - I miejsce 
w VIII i IX przeglądzie Śpiewającej Polski 
w Zielonej Górze. Inne nagrody, którymi 
może się poszczycić to:

wyróżnienie w Lubuskim Przeglądzie 
Szkolnych Zespołów w Gorzowie

wyróżnienie w Ogólnopolskim Prze-
glądzie Kolęd i Pastorałek w Będzinie

w roku 2019 uzyskała nagrodę im. 
Alfreda Paszaka, Złoty kamerton w kon-
kursie Zielona Nutka w Zielonej Górze, 
a chór Gaudeamus działający przy Domu 
Kultury w Czerwieńsku otrzymał główną 
nagrodę w konkursie Zielona Nutka.

Kocha muzykę, a muzyka kocha Ją 
i pewnie dlatego bez wahania zgodziła 
się na propozycję kolegi - wzięcia udziału 
w eliminacjach do programu THE VO-
ICE SENIOR. W kwartecie wokalnym, 
pod świetną skąd inąd nazwą  Lepiej 
późno niż wcale,  jest sopranistką. Jak 
wspomina, wspólnie z przyjaciółmi ze 

studiów, nagrali roboczo pierwsze „dwa 
kawałki” i wysłali zgłoszenie, które ku 
zaskoczeniu kwartetu zostało przyjęte. 
Spośród oszałamiającej liczby prawie 
tysiąca zgłoszeń zostali przyjęci do wą-
skiej, ok. 40-osobowej ekipy uczestników 
programu. Szybko rozeszła się wieść 
o NASZEJ BOŻENCE. Z zapartym 
tchem oglądaliśmy emisje programu, 
w których widzieliśmy głównie JĄ i tylko 
JEJ głos wyławialiśmy spośród innych. 
Jedno jest pewne – duma rozpierała nas 
jako Jej kolegów z pracy, uczniów, któ-
rzy chwalili się swoją Panią od muzyki 
i zapewne wielu mieszkańców naszej 
małej społeczności. Sukces kwartetu jest 
bezsprzeczny. Gratulujemy Pani Bożenie 
Wesołowskiej talentu, chęci robienia cze-
goś więcej i więcej oraz udowodnienia, 
że chcieć – znaczy móc. Dziękujemy za 
emocje i życzymy kolejnych cudownych 
przeżyć na drodze nutkami usłanej. 

NASZA STYPENDYSTKA 
Nasza kolejna perełka jest skromna, 

nie lubi splendoru, koleżeńska i wrażliwa 
– wiem, bo miałam przyjemność uczyć Ją 
w klasach młodszych. Zawsze wzorowo 
przygotowana do każdej lekcji, perfek-
cjonistka z otwartym umysłem, nigdy 
nie narzeka na nadmiar nauki, delikatna, 
uśmiechnięta, wzór kultury i taktu. Chętnie 
dzieli się wiedzą, angażując się w pomoc 
koleżeńską. Na świadectwie - średnia 6,0 
i wzorowe zachowanie! Taka jest nasza 
Hania Sawka, dzisiaj już uczennica ósmej 
klasy. W tym roku szkolnym wybrana do 
samorządu klasowego. Aktywnie włącza 
się w akcje charytatywne. Zaangażo-
wana w życie klasy, szkoły i środowi-
ska. Bierze udział w akcjach ekologicz-
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nych w środowisku 
lokalnym. Aktywnie 
działa w Szkolnym 
Kole Wolontariusza. 
W ubiegłym roku 
została Finalistką 
WOJEWÓDZKIE-
GO KONKURSU 

PRZEDMIOTOWEGO Z BIOLOGII. 
W tym roku szkolnym zakwalifikowała 
się DO REJONOWEGO KONKURSU 
LKO Z BIOLOGII i J. POLSKIEGO. 
Wiedza i sprawność fizyczna idą u Niej 
w parze. W poprzednich latach na swoim 
koncie zanotowała liczne sukcesy zarówno 
w konkursach wiedzy, jak i zmaganiach 

sportowych. Hania za swoją pracę i osią-
gnięcia, w tym roku szkolnym otrzymała 
stypendium Marszałka Województwa 
Lubuskiego w ramach projektu  Lubuskie 
Talenty. Warto dodać, że złożonych było 
700 wniosków. Stypendia w kategorii szkół 
podstawowych otrzymało 149 osób. Nasza 
Hania znalazła się na 13 miejscu! Opie-
kunem dydaktycznym Hani i jej mentorką 
jest Pani Hanna Borowczyk.  

Sukcesy Hani są wypadkową zdol-
ności, pracowitości, wsparcia rodziny. 
Cieszy się z sukcesów, które okupuje 
ciężką pracą, szybko wyciera łzy, kiedy 
czasami się nie udaje – wie, czego chce. 
Oto co powiedziała o sobie: Uwielbiam 

spędzać czas na dworze i czytać książki 
oraz artykuły o astronomii. Moimi przy-
jaciółmi są Ania, Iza i ukochane pieski. 
Nie lubię konfliktów z bliskimi osobami 
i niepowodzeń. Marzę o dostaniu się do 
dobrej szkoły i ukończeniu jej z jak naj-
lepszymi wynikami. 

Hania od najmłodszych lat kocha zwie-
rzęta, ich dobro jest dla niej bardzo ważne. 
Zimową porą, kiedy zwierzęta dziko 
żyjące walczą o przetrwania, postanowiła 
na łamach naszej gazetki podpowiedzieć 
nam wszystkim jak o nie mądrze zadbać. 
Zapraszamy do lektury wyszperanych 
w różnych źródłach informacji.

Beata Kaszewska

D o k a r m i a n i e 
zwierząt zimą 
Kiedy nadchodzą mrozy, zwierzętom trudniej jest zdobyć pożywienie. Pomagając 
im zwiększamy szansę na przeżycie większej liczbie stworzeń. Pamiętajmy jednak, 
aby robić to z głową, a nasi leśni przyjaciele będą nam wdzięczni. 

DOKARMIANIE PTACTWA 
W KARMNIKACH
Nasza szkoła od wielu lat dba o zwie-

rzaki zimą. Każdej jesieni zakładamy ptasie 
stołówki nad zalewem. Młodsze klasy cho-
dzą na spacery do lasu i zostawiają w nich 
ptasie przysmaki. Niewielkie ptaki chętnie 
zjedzą ziarna słonecznika, proso, płatki 
owsiane czy drobne kasze np. jaglaną lub 
jęczmienną. Podczas mrozu warto podać 
ptakom surową słoninę, lecz nie w dużych 
ilościach. W sklepach zoologicznych mo-
żemy kupić już gotowy pokarm w formie 
kul lub kolb, jednak przed takim zakupem 
trzeba zwrócić uwagę na skład. Pamię-
tajmy, że nie należy dokarmiać ptaków 
pokarmami z naszych stołów. Szczególnie 
szkodliwe są potrawy zawierające dużo 
soli, przypraw oraz dodawanych związków 
chemicznych, ponieważ wyrządzają spusto-
szenie w organizmie zwierzaka. 

DOKARMIANIE PTAKÓW WODNYCH
Łabędzie nieme, kaczki krzyżówki 

spotykane na naszym zbiorniku wodnym 
są bardzo często dokarmiane przez miesz-
kańców Czerwieńska. Łabędzie, kaczki 
i gęsi są ptakami roślinożernymi, więc 
z chęcią pożywią się surowymi, najlepiej 
pokrojonymi warzywami, otrębami i ziar-
nami kukurydzy,  a pokarm najlepiej umie-
ścić z dala okolic dróg i chodników, a także 

od miejsc narażonych na spotkanie z psami 
i kotami. Z przykrością muszę stwierdzić, 
iż ludzie nie wiedzą, że pokarmu nie po-
winno się wrzucać do wody. Nie wolno 
też podawać tym zwierzętom pieczywa! 
To duży, często popełniany przez nas błąd, 
kiedy wybieramy się na rodzinne spacery. 
Chleb i bułki zawierają dużą ilość soli, 
drożdże, polepszacze smaku i substancje 
spulchniające, a te prowadzą do poważ-
nych schorzeń wynikających ze złej die-
ty. Ptaki mają ograniczone możliwości 
wydalania soli. Podawany im chleb po-
woduje często poważną chorobę - kwasicę. 
Karma dla ptaków powinna przypominać 
ich naturalny pokarm. 

DOKARMIANIE SSAKÓW LEŚNYCH
Choć najchętniej dokarmiamy ptaki, bo 

one wydają się nam najbardziej bezbronne, 
nie zapominamy o leśnych ssakach. Le-
śnicy robią wiele, by zadbać o zwierzaki 
w lesie. W poprzednich latach jesienią od-
bywały się w szkole zbiórki żołędzi, które 
potem były przekazywane leśniczym. To 
oni dbają, aby paśniki były zawsze pełne. 
Jednak i my podczas dalekich spacerów 
spotykamy zwierzęce stołówki.  Jeżeli 
zdecydujemy się pomagać ssakom, wy-
bierajmy pokarmy, które będą jak najbar-
dziej zbliżone do tych, jakie zwierzęta są 
w stanie znaleźć w naturze. Pamiętajmy, że 

dzikie zwierzęta często przyzwyczajają 
się do miejsc, w których zostawiamy im 
jedzenie. Przybywają do nich w nadziei 
na znalezienie pokarmu. Zaniechanie po-
zostawiania karmy w stałym miejscu może 
być tragiczne w skutkach - zwierzę będzie 
skazane na głód, bo samo nie znajdzie dla 
siebie pożywienia. 

Pamiętajmy jednak - „Śmieci spożyw-
cze, to nie jest pokarm dla zwierząt!”

Warto zastanowić się, co nami kieruje 
podczas dokarmiania zwierzyny. Czy na-
prawdę chcemy pomóc? A może po prostu 
dokarmianie zwierząt to zajęcie, w którym 
uczestniczymy z dziećmi? Albo, co gor-
sza zabijamy własne wyrzuty sumienia, 
bo kupujemy i gotujemy o wiele więcej 
jedzenia, niż jesteśmy w stanie zjeść? Zła 
wiadomość: czerstwy chleb, makarony, 
resztki ze stołu, śmieci organiczne nie 
są pokarmem dla zwierząt! Coroczny 
poświąteczny wysyp oślizgłych szynek, 
popsutych ryb, sałatek jarzynowych 
i innych tego typu smakołyków zaśmieca 
miejskie trawniki i skwerki. W rzeczy-
wistości przyprawia właścicieli psów o ból 
głowy. Nieczystości tego typu nie tylko 
śmierdzą i nie wyglądają estetycznie w pu-
blicznej przestrzeni, spożyte przez zwierzęta 
mogą powodować zatrucie, a nawet śmierć. 
Ludzkie jedzenie w ogóle nie nadaje się do 
spożycia przez zwierzęta, głównie przez 
zawartość soli i przypraw. Dokarmiając 
ptaki i koty w okolicach blokowisk, mu-
simy się liczyć z tym, że będziemy mieć 
zabrudzone ich odchodami parapety 
okien, czy nawet całe elewacje. Często 
w tych miejscach pojawiać się też będą 
stada szczurów. 

W podsumowaniu warto dodać, iż 
zwierzęta potrzebują dokarmiania 
tylko zimą, kiedy śnieg pokrywa ziemię. 
Starajmy się, aby pomagać z głową, gdyż 
w przeciwnym razie więcej będzie szkód 
niż zysków.  

Zebrała i opracowała Hania Sawka
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Nietków w szkolnym kalejdoskopie 
Słyszałem i zapomniałem.
Widziałem i zapamiętałem.
Zrobiłem i zrozumiałem.
   Konfucjusz

Podsumowanie projektów mPotęgi
W Szkole Podstawowej w Nietkowie 

odbyło się uroczyste podsumowanie ma-
tematycznych, ogólnopolskich projektów 
mPotęga finansowanych przez fundację 
mBanku. Przypomnijmy, że adresatami 
projektu byli uczniowie klas 4 – 6 reali-
zujący projekt „Vivat matematyka” oraz 
uczniowie klas 7-8 realizujący projekt 
„Matematyka na kółkach”. Głównymi 
celami naszych działań były m.in. ak-
tywizacja i rozbudzanie zainteresowań 
uczniów poprzez wykreowanie przestrze-
ni do nauki matematyki w formie atrak-
cyjnych zajęć, wzrost motywacji uczniów 
do nauki matematyki oraz przełamywanie 
barier i pokazanie, że matematyka może 
być łatwa i przyjemna.

Od września do grudnia udało nam 
się zrealizować cele, które założyliśmy 
opracowując projekt. Pokazaliśmy na-
szym uczniom, że matematyka nie musi 
być wcale nudna. Uczniowie poprzez 
zabawę, gry i inne ulubione formy pracy 
poznali tajniki matematycznych obliczeń 
oraz logicznego myślenia, a także cieka-
wie spędzali czas pozalekcyjny. W szkole 
wiele się działo .Przeprowadziliśmy m.in. 
happening matematyczny z okazji Świa-
towego Dnia Tabliczki Mnożenia, mate-
matyczny Bieg Pitagorasa na orientację, 
rozgrywki: szachowe, sudoku oraz z kost-
ką Rubika. „Dyniowy Escape room”, 
rajd rowerowy do Nietkowic. Uczniowie 
w ramach projektu zbudowali karmniki 
dla ptaków, modele brył na matematyczną 
choinkę oraz zaprojektowali i wykonali 
gry planszowe przydatne do ćwiczeń 
i utrwalenia umiejętności matematycz-
nych. Poprzez umiędzynarodowienie 
działań szkoły odbyło się też spotkanie 
online z uczniami szkół partnerskich 

na Węgrzech, we Włoszech i Hiszpani 
w celu przeprowadzenia rozgrywek 
z kostką Rubika - z projektu „Discover 
Europe with English”.

 We wszystkich tych działaniach 
królowała matematyka. Na zakończenie 
projektu rozdaliśmy nagrody i dyplomy 
zwycięzcom wszystkich konkursów, a było 
ich sporo…

Wszystkim zaangażowanym w reali-
zację projektu serdecznie dziękujemy. 
Dzieciom zaś życzymy, aby nabyta wiedza 
i umiejętności procentowały na dalszych 
etapach ich edukacji.

 Koordynatorzy: 
Aneta Bazylewicz i Marcela Kowaczew

ERASMUS+ w PROJEKTACH
Koniec roku kalendarzowego to 

również czas podsumowania realizowa-
nych projektów europejskich 
w szkole. W ramach projektu 
POWER Ponadnarodowej 
Mobilnosci Kadry - nasi 
nauczyciele wdrażają wiedzę 
nabytą na kursach metodycz-
nych i językowych na Malcie 
na swoich lekcjach z uczniami. 
Dodatkowo szlifują angielski 
na wewnętrznym kursie pro-
wadzonym w ramach koleżeń-
skiej współpracy, gdyż dążymy 
do podniesienia umiejętności 
językowych kadry aby mogła asystować 
młodzieży w realizacji projektów eduka-
cyjnych z w szkołach europejskich. Udało 
się taki projekt zrealizować w szkole 
partnerskiej IES La Albuera w ramach 
Programu POWER Ponadnarodowej 
Mobilności Młodzieży. Podsumowanie 
projektu „Nauka języka angielskiego 
paszportem w świat i do przyszłości” 
jest zadowalające, nabyte kompetencje 
kluczowe oraz rezultaty projektu wska-
zują, że uczniowie wiele się nauczyli na 
wyjeździe do Hiszpanii oraz wspaniale 
włączyli się w nową kulturę. Pobyt 

w Hiszpanii to nie tylko wielka przygo-
da i doświadczenie, najważniejsze , że 
zgromadzili kapitał w postaci przekona-
nia, że języki obce są ważne i chętniej 
będą się ich uczyć. Piękna fotorelacja 
z pobytu zachęca pozostałych uczniów 
do zdobywania podobnych doświadczeń. 
W szkole nasi uczniowie pracują również 
w grupach partnerskich na edukacyjnej 
platformie e-Twinning realizując zadania 
z projektów Erasmus + „Nie ma Planety 
B” oraz „ Odkrywamy Europę z j.an-
gielskim” .Pandemia koronawirusa nie-
stety powoduje, że podróżowanie nie jest 
łatwe, więc na razie nauka i spotkania ró-
wieśnicze toczą się na platformie e-twin-
ning. Realizujemy zagadnienia związane 
z ekologią i podnoszeniem świadomości 
dbania o środowisko, realizujemy też 
mobilności wirtualne – uczniowie widzą 

się i pracują on line, co też wnosi nową 
jakość do pracy szkoły. Realizacja wielu 
projektów w szkole w Nietkowie staje 
się wspólną płaszczyzną dla działań edu-
kacyjnych podnoszących szeroko prze-
krojowe kompetencje kluczowe uczniów 
oraz kompetencje społeczne i kulturowe. 
Poprzez interdyscyplinarne podejście do 
nauki pomału zarysowuje się nowa strate-
gia pracy szkoły z projektami i a wyjazdy 
mobilnościowe są świetnym sposobem 
na wyrównywanie szans edukacyjnych 
i społecznych naszych uczniów. 

Beata Kłos-Wygas

10 nr 355 • 02.2022

U  N A S



Panie, ty 
wiesz lepiej...

Wartość tego, 
co zwykłe

W biblijnym kręgu

Panie, Ty wiesz lepiej, aniżeli ja sam, że 
się starzeję i pewnego dnia będę stary.
Zachowaj mnie od zgubnego nawyku 
mniemania, że muszę coś powiedzieć na 
każdy temat i przy każdej okazji.
Odbierz mi chęć prostowania każdemu 
jego ścieżek.
Uczyń mnie poważnym, lecz nie ponurym;
czynnym lecz nie narzucającym się.
Szkoda mi nie spożytkować wielkich 
zasobów mądrości, jakie posiadam,
ale Ty Panie wiesz, że chciałbym zacho-
wać do końca paru przyjaciół.

Życie Kościoła toczy się w rytmie 
tzw. roku liturgicznego. Składa się on 
z poszczególnych okresów, które na-
stępują po sobie i pozwalają wiernym 
doświadczyć zbawczego działania Boga 
uobecniającego się w świętej liturgii. Rok 
kościelny rozpoczyna się okresem adwen-
tu – oczekiwania na przyjście Zbawiciela, 
następnie ma miejsce okres Bożego Na-
rodzenia, potem Wielki Post, po którym 
pojawia się okres wielkanocny. W ten 
sposób w przeciągu jednego roku (365 
dni) wierni mogą przeżywać całą historię 
zbawienia. Boże Narodzenie i Wielki Post 
przedzielone są w liturgii tzw. okresem 
zwykłym. Właśnie teraz w Kościele 

Za nami pierwsze w roku 2022 
spotkanie Kręgu Biblijnego. I chociaż 
Pan Bóg przygotował dla nas pewne 
utrudnienie – to, jako grupa, stanęliśmy 
ponad tymi trudnościami i ponad 20 osób 
przybyło, aby spotkać się indywidual-
nie, a jednocześnie we wspólnocie ze 
Słowem Boga. Słowem, którego mocy 
możemy doświadczać 
w codziennym życiu. 
Początkowy brak prądu 
nie tylko nie był wy-
starczającym powodem 
do odłożenia spotkania, 
ale był dodatkowym atu-
tem. Rozważanie Księgi 
Natchnionej przy blasku 

przeżywamy taki czas – okres zwykły. 
Rozpoczął się on po niedzieli Chrztu 
Pańskiego (9 stycznia), która zakończyła 
okres Bożego Narodzenia. 

Współczesna kultura eksponuje to, 
co niezwykłe, nowe (new), ekstremalne, 
czadowe. To powoduje, że najczęściej 
nie doceniamy tego, co zwykłe i po-
wszednie. Wydaje się nam to nudne 
i nieciekawe. Tymczasem nasze życie 
składa się przede wszystkim z tego, co 
szare, powtarzalne i zwykłe. Tak wyglą-
da nasza codzienność: ta sama droga do 
pracy, czy szkoły, te same obowiązki, ta 
same osoby, z którymi się spotykamy. 
A jednak ta powtarzalna codzienność ma 
dla naszego człowieczeństwa ogromne 
znaczenie. To w niej realizuje się nasza 
dojrzałość, to ona wyrabia w nas naj-
cenniejsze cnoty: wierność, wytrwałość, 
pracowitość, cierpliwość, męstwo, po 
prostu miłość. Pan Jezus to potwierdza 
swoim nauczaniem: „Kto w drobnej 
rzeczy jest wierny, ten i w wielkiej bę-
dzie wierny; a kto w drobnej rzeczy jest 
nieuczciwy, ten i w wielkiej nieuczciwy 
będzie. Jeśli więc w zarządzie niegodzi-
wą mamoną nie okazaliście się wierni, 
prawdziwe dobro kto wam powierzy? 
Jeśli w zarządzie cudzym dobrem nie 
okazaliście się wierni, kto wam da wa-
sze?” (Łk 16, 10-12). Choć bardzo ważne 
są różne święta i związane z nimi atrakcje 
okazuje się jednak że to, co zwykłe ma 
wielką wartość w oczach Pana Boga. 
Pamiętajmy o tym, gdy przychodząc 
do kościoła na Msze św. usłyszymy, że 
przeżywamy dzisiaj kolejną niedzielę 
w okresie zwykłym. Bóg w Chrystusie 
wszedł w naszą codzienność i wielką 
sztuką jest odnajdywać Go w niej.

Ks. Dariusz Orłowski

Wyzwól mój umysł od nie kończącego się 
brnięcia w szczegóły i daj mi skrzydeł, 
bym w lot przechodził do rzeczy.
Zamknij mi usta w przedmiocie mych 
niedomagań i cierpień w miarę jak ich 
przybywa a chęć wyliczania ich staje się 
z upływem lat coraz słodsza.
Nie proszę o łaskę rozkoszowania się 
opowieściami o cudzych cierpieniach, 
ale daj mi cierpliwość wysłuchania ich.
Nie śmiem Cię prosić o lepszą pamięć, 
ale proszę Cię o większa pokorę i mniej 
niezachwianą pewność, gdy moje wspo-
mnienia wydają się sprzeczne z cudzymi.
Użycz mi chwalebnego poczucia, że cza-
sami mogę się mylić.
Zachowaj mnie miłym dla ludzi, choć 
z niektórymi z nich doprawdy trudno 
wytrzymać.
Nie chcę być świętym, ale zgryźliwi starcy; 
to jeden ze szczytów osiągnięć szatana.
Daj mi zdolność dostrzegania dobrych 
rzeczy w nieoczekiwanych miejscach 
i niespodziewanych zalet w ludziach; daj 
mi Panie łaskę mówienia im o tym.

Św. Tomasz z Akwinu

świec (i przy lekkiej pomocy latarek z te-
lefonów komórkowych) dało zebranym 
nowy bodziec wchodzenia w osobistą 
relację z Bogiem.

Nieustannie zapraszamy kolejne oso-
by do przyjścia na te spotkania. Wystar-
czy poświęcić ok. 2 godzin. A co można 
zyskać? Przyjdź – sprawdź!
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Zaczął się nowy rok kalendarzowy, 
za oknem nadal zima, śniegu już nie ma , 
jednak w tym roku dzieciaki wyjątkowo 
mogły nacieszyć się nim i podziwiać pięk-
ną śnieżną aurę. Dla niektórych być może 
było to pierwsze w życiu takie doświad-
czenie bo wiadomo, że ze śniegiem u nas 
różnie bywa. Zima była dla nas inspiracją 
do różnych ciekawych zajęć, ruchowych, 
plastycznych a nawet badawczych, za-

równo na powietrzu, jak i w sali. Zimowy 
czas to też czas, kiedy otwierają się nasze 
serca i pomagamy. Jak co roku jesteśmy 
zaangażowani w pomoc zwierzętom ze 
schroniska, ale nie zapominamy również 
o naszych skrzydlatych podopiecznych. 

 Styczeń to miesiąc, w którym swoje 
święto obchodzą bardzo ważne dla nas 
osoby – nasi dziadkowie. Niestety w tym 
roku nie mogliśmy gościć ich u siebie, 
pomimo iż święto ich jest na stałe wpisane 
do kalendarza przedszkolnych uroczysto-
ści. Koronawirus niestety zmienił nieco 
nasze funkcjonowanie. Wnuczęta  jednak 
uczciły to święto  składając dziadkom ży-
czenia, recytując wiersze, śpiewając pio-
senki, przygotowały laurki oraz upominki.

Styczeń to też czas długo wycze-
kiwany przez naszych milusińskich 
z uwagi na bal karnawałowy. Bawić 
lubi się każdy, czy młody, czy stary. 

Wieści z „Lubuszanki”
Sytuacja epidemiczna jest dyna-

miczna i w świetle zapowiedzi władz 
o znoszeniu ograniczeń coś drgnie i w 
„temacie sportu”. Można coś planować. 
Ale po kolei.

Planowane na ferie półkolonie dla 
dzieci (przedsięwzięcie prywatne) 
ostatecznie nie doszły do skutku. Studio 

WOŚP – u działało w naszej Hali 30 
stycznia. 12 lutego zaplanowano Turniej 
Piłki Nożnej dla dzieci. Organizuje go 
Football Academy z Zielonej Góry i 
zapowiada młodziutkich piłkarzy (w 
wieku 4 – 12 lat) z województw lubu-
skiego, dolnośląskiego i wielkopolskie-
go. 13 lutego – Lokomotiv Czerwieńsk 

na własnym parkiecie zmierzy się z KS 
Gorący Potok Szarotka Nowy Targ. 
Początek meczu o 14.00. A w godzinach 
porannych (9.00 – 12.00) zaplanowano 
Turniej dla dzieci i młodzieży w uni-
hokeja.

19 lutego –ostatecznie na ten ter-
min został przeniesiony Memoriał 
im. Franciszka Gorczycy dla piłkarzy 
oldboy’ów – impreza pod patronatem 
LZPN (ma rywalizować 6 dziesięcio-
osobowych ekip). 27 lutego odbędzie 

To czas, kiedy na chwile można stać 
się piękną księżniczką, odważnym ry-
cerzem, superbohaterem, Batmanem, 
Spidermenem czy inną bajkową postacią. 
Dzieci świetnie się bawiły uczestnicząc 
w zabawach i pląsach. Sala pięknie, kolo-
rowo udekorowana dodatkowo zachęcała 
do zabawy. Były tańce, zagadki, pokaz 
mody. Dzieciaki z uśmiechem na twarzy 
i niewyczerpaną energią do samego koń-
ca świetnie się bawiły. 

W końcu nastąpił czas ferii, który 
niestety dzieciaki spędziły w domach. Nie 
był to jednak tylko czas wolny, ponieważ 
Panie codziennie proponowały ciekawe 
zajęcia edukacyjne i różnorodne zabawy 
do wykonania w domu. Pod koniec stycz-
nia udało nam się wrócić, by znowu w na-
szej przedszkolnej społeczności bawić się 
i zgłębiać tajniki otaczającego nas świata. 

Katarzyna Grzelak
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Uchwały Rady Miejskiej są publikowane na stronie 
www.bip.czerwiensk.pl a gazetki na www.czerwiensk.pl

Wie ś c i
z  r a t u s z a

Oznaczenie nieruchomości Powierzch-
nia w ha

Położenie 
nieruchomo-

ści
Przeznaczenie nieruchomości i sposób jej zagospodarowania

Cena nieru-
chomościKW Nr działki

1 2 3 4 5 6

Księga wieczysta 
dla gruntu 
ZG1E/00062759/3

285 0,0591
Nietków
ul. T. Ko-
ściuszki 50

- zbycie na własność lokalu mieszkalnego numer 4 usytuowanego na II piętrze - pod-
dasze o powierzchni użytkowej 81,10 m2 (w tym: lokal mieszkalny wraz z pomiesz-
czeniami pomocniczymi mieszkalnymi o pow. 68,70 m2, pomieszczenia przynależne 
w piwnicy o pow. 12,40 m2), z lokalem związany jest udział wynoszący 14/100 w 
częściach wspólnych budynku i w prawie własności gruntu,
- lokal mieszkalny składa się z: 6 pomieszczeń w tym: kuchnia, 2 pokoje, łazienka z 
wc, 2 pom. gospodarcze – skrytki oraz 2 pom. przynależne  gospodarcze w piwnicy
- w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego miejscowości Nietków, 
uchwalonym uchwałą nr 0007.122.2016  Rady Miejskiej  w Czerwieńsku z dnia 
29.06.2016 r., sprzedawana nieruchomość przeznaczona jest pod  MNR3 - teren 
zabudowy mieszkaniowej, z dopuszczeniem: a) utrzymania istniejącej funkcji zagro-
dowej; b) usług do poziomu parteru włącznie, zajmujących maksymalnie do 50% 
powierzchni zabudowy na działce,
- budynek wpisany jest do gminnej ewidencji zabytków.

100.000,00 zł

Wykaz wywiesza się na okres 21 dni tj. od dnia 28.01.2022 roku 
do dnia 18.02.2022 roku na tablicy ogłoszeń w siedzibie Urzędu 
Gminy i Miasta w Czerwieńsku przy ul. Rynek 25, na tablicy ogłoszeń 
w miejscowości Nietków, a ponadto wykaz ten zostanie opubliko-
wany na stronie internetowej Urzędu, w BIP (www.bip.czerwiensk.
pl) oraz w Gazecie Lubuskiej. Termin do złożenia wniosku przez 

osoby, którym przysługuje pierwszeństwo nabycia na podstawie art. 
34 ust. 1 pkt 1 i pkt 2 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospo-
darce nieruchomościami – 6 tygodni licząc od dnia wywieszenia 
niniejszego wykazu.

Burmistrz Czerwińska 
Piotr Iwanus

Burmistrz Czerwieńska na podstawie art. 35 ust. 1, ust. 2 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku 
o gospodarce nieruchomościami (Dz. U. z 2021 r., poz. 1899 z późn.  zm.), podaje do publicznej 

wiadomości wykaz nieruchomości lokalowej przeznaczonej do sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego:

Załącznik do Zarządzenia Burmistrza Czerwieńska
Nr 0050.11.2022 z dnia 28.01.2022 r.

 Załącznik Nr 1 do Zarządzenia Nr 0050.18.2022
Burmistrza Czerwieńska z dnia 02.02.2022 r. 

WYKAZ

Burmistrz Czerwieńska na podstawie art. 35 ust. 1 i 2 ustawy 
z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce nieruchomościami 
(Dz. U. z 2021 r., poz. 1899 z późn. zm.) podaje do publicznej 
wiadomości wykaz części nieruchomości przeznaczonej do 
oddania w najem w drodze bezprzetargowej.

1. Oznaczenie nieruchomości według księgi wieczystej – 
ZG1E/00098942/4.
2. Nr ewidencyjny nieruchomości – część działki 372.
3. Powierzchnia – 200 m2 (część działki).
4. Zgodnie z wypisem z rejestru gruntów działka sklasyfikowana 
jest jako użytek  Bp – zurbanizowane tereny niezabudowane lub 
w trakcie zabudowy.
5. Położenie nieruchomości – nieruchomość położona w obrębie 
0001 Czerwieńsk przy ul. Piaskowej.

6. Opis nieruchomości – w miejscowym planie zagospodaro-
wania przestrzennego nieruchomość ma przeznaczenie MN2 – 
teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej z dopuszczeniem 
usług do poziomu parteru włącznie, zajmującym maksymalnie 
do 50% powierzchni zabudowy na działce.
7. Przeznaczenie i sposób zagospodarowania: najem gruntu z 
przeznaczeniem na składowanie materiałów budowlanych,
8. Umowa najmu zostanie zawarta na czas określony 2 lata.
9. Wysokość opłaty z tytułu najmu wynosi 0,51 zł/m2 plus na-
leżny podatek VAT zgodnie z § 1 ust. 1 pkt 7 zarządzeniem Nr 
0050.6.2020 Burmistrza Czerwieńska z dnia 23 stycznia 2020 
roku w sprawie ustalenia stawek czynszu najmu i dzierżawy 
gruntów stanowiących własność lub będących w użytkowaniu 
wieczystym Gminy Czerwieńsk. Stawka rocznego czynszu może 
ulec zmianie na podstawie Zarządzenia Burmistrza Czerwieńska,
10. Czynsz najmu gruntu płatny jest z góry do dnia 30 czerwca 
każdego roku.
11. Wykaz wywiesza się na okres 21 dni tj. do dnia 02.02.2022 r. do 
dnia 23.02.2022 r. do wiadomości publicznej w siedzibie Urzędu 
Gminy i Miasta w Czerwieńsku oraz na stronie internetowej 
urzędu i w BIP. Informację o wywieszeniu wykazu podaje się do 
publicznej wiadomości poprzez ogłoszenie w Gazecie Lubuskiej 
i gazetce „U nas”.
12. Szczegółowe informacje można uzyskać w Urzędzie Gminy 
i Miasta w Czerwieńsku, pokój 109, tel. 68 327 81 179.

Burmistrz Czerwieńska 
Piotr Iwanus

się Turniej unihokeja drużyn 15 – lat-
ków. Z kolei 5 marca Ognisko TKKF 
„Chynowianka” (już kolejny raz) orga-
nizuje u nas XV Międzynarodowy Tur-
niej Halowej Piłki Nożnej. Zapowiada 

udział drużyn z Polski, Ukrainy, Czech, 
Słowacji i Niemiec.

Kolejny ekstraligowy pojedynek 
stoczy na własnym parkiecie nasz Loko-
motiv Czerwieńsk z I LO UKS Floorball 

Gorzów Wielkopolski (6 marca). No i ry-
suje się nadzieja na Jorge Cross. Pojawiają 
się coraz bardziej realne plany co do trasy 
i daty – 23 lub 30 kwietnia.

D. Grześkowiak
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Lubuskie Konfrontacje Ar-
tystyczne, to cykl wydarzeń 
o charakterze przeglądów, 
adresowanych do dzieci i 
młodzieży szkolnej woje-
wództwa lubuskiego, reali-
zujących swoje twórcze zain-
teresowania w następujących 
dziedzinach sztuki: recytacja, 
teatr, taniec, piosenka, fo-
tografia, film, muzyka oraz 
plastyka.

Cele LKA to: 
• popularyzacja amatorskiej 
twórczości artystycznej, 
• edukacja artystyczna dzieci 
i młodzieży,
• konfrontowanie i integro-
wanie wykonawców oraz 
animatorów zajmujących 
się amatorską twórczością 
artystyczną.

Organizatorzy:
Lubuskie Konfrontacje 

Artystyczne realizowane są 
przez 34 ośrodki kultury z 
województwa lubuskiego, 
przynależące do Zrzeszenia 
Lubuskich Instytucji Kultury, 
które wspólnie zrealizują i 
przeprowadzą poszczególne 
etapy Programu.

Miejsko –  Gminny 
Ośrodek Kultury w Czer-
wieńsku jest współtwórcą 
Programu i jego realizato-
rem we wszystkich dziedzi-
nach sztuki.

Szczegółowe  informa-
cje pod numerem telefonu: 
68 321-90-93, 668-245-768 
oraz na profilu: https://
www.facebook.com/mgok-
Czerwiensk

Kalendarz wydarzeń*

DZIEDZINA
ETAPY PRZEGLĄDU

gminny powiatowy wojewódzki (finał)

LKA PIOSENKA
Czerwieńsk
21.03

Czerwieńsk
08.04

Zielona Góra
28-29.04

LKA RECYTACJA
Czerwieńsk
11.03

Bojadła
29.03

Kłodawa
13.05

LKA TANIEC
Czerwieńsk
zgłoszenia online 
do 23.03

Kargowa
04-05.04

Nowa Sól
18-19.05

LKA 
INSTRUMENTALIŚCI

Czerwieńsk
zgłoszenia online
do 08.04

Babimost
28.04

Zbąszynek
20.05

LKA PLASTYKA
Czerwieńsk
dostarczenie prac 
do 15.04

Czerwieńsk
29.04

Zbąszynek
27.05

LKA FOTOGRAFIA
Czerwieńsk
dostarczenie prac 
do 15.04

-
Zielona Góra
zgłoszenia online do 14.05

LKA TEATR
Czerwieńsk
zgłoszenia online 
do 25.04

Babimost
20.05

Sulechów
07-08.06

LKA FILM
Czerwieńsk
zgłoszenia online 
do 28.03

Kargowa
11.04

Sulechów
15.06

*Terminy mogą ulec zmianie, o czym niezwłocznie poinformujemy.
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Jak co roku 
ferie w MGOK-u... 
Wszystko, co dobre, szybko się kończy. Szczególnie ferie w domu kultury. Czas 
zleciał błyskawicznie, ale pozostały piękne wspomnienia! 

Dwa tygodnie ferii pod hasłem „Zimo-
we igrzyska”, to tegoroczna propozycja 
Domu Kultury w Czerwieńsku. Przez dwa 

tygodnie – od 17 do 28 stycznia – dzieci 
korzystały z niezwykle atrakcyjnego 
programu, mającego na celu oderwanie 

naszych Milusińskich od komputerów, 
laptopów i innych elektronicznych gadże-
tów na rzecz szachów, lepienia w glinie, 
malowania, gier planszowych oraz po-
dwórkowych. 

Dziękujemy dzieciom za cudownie 
spędzony czas, za radość i uśmiechy, 
którymi nas obdarzały na każdym 
kroku. Rodzicom dziękujemy za wy-
rozumiałość w wypełnianiu papierów 
„rodowskich” i „covidowych”. Do 
zobaczenia latem!

Jolanta Matuszkiewicz
Dyrektor MGOK
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WOŚP z obiektywie Piotra Leśnika


